



شؤون ضريبية TAX MATTERS

نشرة شهرية تُعنى بتسليط الضوء على إنجازات وفعاليات الهيئة خلال الشهر المنصرم
Monthly Newsletter Dedicated to Highlighting FTA's Achievements and Activities During the Past Month



مواعيد تقديم الإقرارات FILLING DATES

17-11-2025

الموعد النهائي لتقديم إقرارات
الضريبة الانتقائية للفترة الضريبية
المنتهية في 31 أكتوبر 2025

Final deadline for filing Excise
returns for the tax period
ending on 31 October 2025

28-11-2025

الموعد النهائي لتقديم إقرارات ضريبة
القيمة المضافة للفترة الضريبية
المنتهية في 31 أكتوبر 2025

Final deadline for filing VAT
returns for the tax period
ending on 31 October 2025

التسجيل في ضريبة الشركات

من خلال هذه الخدمة، تقوم الهيئة
بتسجيل بعض الأشخاص لضريبة
الشركات لتمكينهم من الحصول
على رقم تسجيل ضريبة الشركات
و لتمكينهم من أداء التزاماتهم.

للتفاصيل اضغط هنا

Corporate Tax Registration

Through this service, the FTA
registers certain persons for
Corporate Tax to allow them
to obtain a Corporate Tax
registration Number and fulfill
their obligations.

For More Details Click Here

ماذا تعرف عن باقة موافق؟

What do you know about Muwafaq Package?

موافق
muwafaq



«الاتحادية للضرائب»: إنجاز مئات الآلاف من إقرارات ضريبة الشركات يعكس كفاءة المنظومة التشريعية والإجرائية الضريبية

أعربت الهيئة الاتحادية للضرائب عن شكرها وتقديرها للأعداد الكبيرة من الخاضعين
لضريبة الشركات الذين حققوا معدلات امتثال مرتفعة فيما يتعلق بالتسجيل لدى الهيئة
في الفترات القانونية المحددة لكل فئة، والالتزام بتقديم الإقرارات الضريبية والتصاريح
السنوية وسداد المستحقات الضريبية خلال الفترات المحددة، مشيرة إلى أن إنجاز معالجة
هذه الأعداد الكبيرة من الإقرارات يعكس نجاح وكفاءة المنظومة التشريعية والإجرائية
الضريبية التي تتوافق مع أفضل الممارسات الدولية.

للمزيد اضغط هنا

Federal Tax Authority: Record Volume of Corporate Tax Returns Reflects Efficiency of Legislative and Procedural Systems

The Federal Tax Authority (FTA) has issued a statement expressing its gratitude and appreciation
to the large number of Corporate Taxpayers who have achieved high compliance rates – exceeding
internationally targeted averages – regarding registration with the Authority and within the legal
timeframes specified for each category.

With many taxpayers meeting their obligations in filing tax returns and annual declarations and paying
due taxes within the prescribed periods, the FTA also noted that processing this large volume of
returns reflects the success and efficiency of the legislative and procedural tax system, which aligns
with international best practices and provides the latest digital compliance mechanisms, globally.

READ MORE

ورش العمل القادمة Upcoming Workshops



للمزيد من صفحات الورش الدورية للهيئة يمكنكم زيارة الرابط أدناه:
For FTA's upcoming workshops and webinars page, kindly visit the below link:

Click Here | اضغط هنا



«الاتحادية للضرائب» تستعرض مبادراتها بمجالي الذكاء الاصطناعي والتحول الرقمي خلال مشاركتها في «جيتكس جلوبال 2025»

شاركت الهيئة الاتحادية للضرائب في الدورة الخامسة والأربعين من معرض «جيتكس جلوبال 2025»، الذي أقيم في مركز دبي التجاري العالمي خلال الفترة من 13 إلى 17 أكتوبر، بمشاركة أكثر من 6800 شركة عالمية من 180 دولة. والذي ركز في دورته الجديدة على قطاعات تقنية متنوعة من بينها أحدث التطورات في التكنولوجيا الحيوية والذكاء الاصطناعي ومراكز البيانات.

[للمزيد اضغط هنا](#)

The Federal Tax Authority Showcases its Artificial Intelligence and Digital Transformation Initiatives During its Participation in GITEX Global 2025

The Federal Tax Authority participated in the 45th edition of GITEX Global 2025, which ran from 13-17 October at the Dubai World Trade Centre, with the participation of more than 6,800 international companies from 180 countries. In its latest edition, the focus on technology sectors, included the latest developments in biotechnology, artificial intelligence, and data centres.

[READ MORE](#)

القرارات والتشريعات الضريبية TAX DECISIONS & LEGISLATIONS



6 Legislations
2 Guidelines

Were Published
During the Month
of October

تم نشرها خلال
شهر أكتوبر

6 تشريعات
2 دليل إرشادي



للتفاصيل اضغط هنا

ابق على اطلاع حول أهم القوانين، والقرارات والتشريعات من خلال زيارة الرابط أدناه:

Stay up to date with the most important laws, decisions, and regulations by visiting the link below:

[For More Details Click Here](#)



تعزيز التعاون بين «الاتحادية للضرائب» و «جمارك أبوظبي» لتطوير الإجراءات المشتركة عبر منافذ ربط إلكترونية

عززت الهيئة الاتحادية للضرائب والإدارة العامة لجمارك أبوظبي شراكتهما الاستراتيجية لتحقيق المزيد من التسهيلات في العمليات التجارية في إمارة أبوظبي، وتكثيف التعاون المشترك في تطوير الإجراءات بين الطرفين من خلال منافذ ربط إلكترونية، للمساهمة في تحقيق الامتثال للتشريعات الضريبية المعمول بها في الدولة، فيما يتعلق بتقديم الإقرارات وسداد المستحقات الضريبية والجمركية.

للمزيد اضغط هنا <

The Federal Tax Authority and Abu Dhabi Customs Enhance Cooperation to Develop Joint Procedures through Electronic Linking Channels at GITEX Global 2025

The Federal Tax Authority (FTA) and Abu Dhabi Customs (ADC) have strengthened their strategic partnership to provide greater facilitation for commercial operations in the Emirate of Abu Dhabi. The two entities will intensify their cooperation to develop procedures through electronic linking channels, contributing to achieving compliance with the applicable tax legislation in the UAE regarding the submission of tax returns and the payment of tax and customs dues.

READ MORE >



«الاتحادية للضرائب» و «مجلس أبوظبي للجودة والمطابقة» يطلقان خدمة قياس الفاقد الطبيعي في السلع الانتقائية للإعفاء من الالتزامات الضريبية على الفاقد بسبب خصائصها الطبيعية

في خطوة جديدة لتعزيز جودة المنتجات ودقة الفحوص الفنية، أعلن مجلس أبوظبي للجودة والمطابقة عن توقيع اتفاقية مستوى خدمة مع الهيئة الاتحادية للضرائب، تم بموجبها إطلاق خدمة استشارية فنية متخصصة لجميع المصنعين في دولة الإمارات العربية المتحدة لقياس الفاقد الطبيعي الفعلي للسلع الانتقائية.

للمزيد اضغط هنا <

Federal Tax Authority and Abu Dhabi Quality and Conformity Council Launch Service for Measuring Natural Loss in Excise Goods to Exempt Losses Resulting from Natural Characteristics from Tax Obligations

In a new step toward enhancing product quality and the accuracy of technical inspections, the Abu Dhabi Quality and Conformity Council (QCC) announced the signing of a Service Level Agreement with the Federal Tax Authority (FTA) to launch a specialised technical consultancy service for all manufacturers in the UAE, which will measure the actual natural loss of excise goods.

READ MORE >



خلوة «تصفير البيروقراطية الضريبية» تناقش مقترحات المُعاملين لمزيد من تحسين الخدمات

أعلنت الهيئة الاتحادية للضرائب عن قيامها باعتماد 100 عملية جديدة لتصفير البيروقراطية الرقمية لمزيد من التطوير لمنصة «إمارات تاكس» للخدمات الضريبية الرقمية استناداً لمقترحات وأفكار ساهم في بلورتها المُعاملين والمعنيين من واقع تجاربهم الواقعية، وذلك من خلال لقاءات وورشة عمل تفاعلية بحضور نحو 560 من المُشاركين.

[للمزيد اضغط هنا](#)

The “Zero Bureaucracy in Taxation” Retreat Discusses Customer Proposals to Further Enhance Services

The Federal Tax Authority (FTA) has announced the adoption of 100 new digital zero bureaucracy measures, to further develop the “EmaraTax” digital tax services platform. These improvements are based on proposals and ideas shaped by taxpayers and stakeholders, drawn from their real-life experiences and insights, and were gathered through around 24 interactive meetings and workshops attended by approximately 560 participants.

[READ MORE >](#)



مُذكرة تفاهم وتعاون فني في مجال إدارة الضرائب بين «الاتحادية للضرائب» و «الضرائب الفيدرالية الروسية»

وقعت الهيئة الاتحادية للضرائب مذكرة تفاهم وتعاون فني مع مصلحة الضرائب الفيدرالية الروسية للتعاون في مجال إدارة الضرائب بين الجانبين.

[للمزيد اضغط هنا](#)

Memorandum of Understanding and Technical Cooperation Signed Between the UAE's Federal Tax Authority and the Federal Tax Service of Russia

The Federal Tax Authority (FTA) has announced the signing of a Memorandum of Understanding and Technical Cooperation (MoU) with the Federal Tax Service of Russia in the field of tax administration.

[READ MORE >](#)



«الاتحادية للضرائب» توضح الآلية الجديدة لتطبيق الضريبة الانتقائية على المشروبات المُحلاة وفق «النموذج الحجمي المُتدرّج»

دعت الهيئة الاتحادية للضرائب مُنتجي ومُستوردي ومُخزني المشروبات المُحلاة للبدء في مُراجعة محتويات السكر والمحليات في منتجاتهم، والتعرف على نسبها استعداداً لتنفيذ الآلية الجديدة لاحتساب الضريبة الانتقائية على المشروبات المُحلاة.

[للمزيد اضغط هنا](#)

Federal Tax Authority Clarifies New “Tiered Volumetric Model” for Applying Excise Tax on Sweetened Drinks

The Federal Tax Authority (FTA) has called on producers, importers, and stockpilers of sugar-sweetened drinks to begin reviewing the sugar content in their products in preparation for implementing the new excise tax mechanism on sweetened drinks.

[READ MORE >](#)

الفعاليات والأحداث
EVENTS & ACTIVITIES

Tax Agent Business Advisory Group

The Federal Tax Authority hosted a productive meeting with the members of the Tax Agent Business Advisory Group at its headquarters on 6 June 2025. The meeting addressed a number of topics of mutual interest relevant to tax agents across the UAE.

During the meeting, the FTA emphasized the importance of continuous engagement with tax agents and attentively considering their proposals and feedback, as this contributes to enhancing the working environment, developing tax procedures, and improving the quality of services provided.

The FTA also announced that the minutes of the meeting have been published on its official website, enabling all concerned parties to review them.

Furthermore, the Authority informed that the next meeting of the Tax Agent Business Advisory Group will be held on 19 November 2025 at the FTA headquarters. All stakeholders are encouraged to coordinate with the elected members to propose any general topics they wish to have discussed during the upcoming meeting.

مجموعة الأعمال الاستشارية للوكلاء الضريبيين

استضافت الهيئة الاتحادية للضرائب في مقرها بتاريخ 6 يونيو 2025 اجتماعاً مثمراً مع أعضاء مجموعة الأعمال الاستشارية للوكلاء الضريبيين، جرى خلاله مناقشة عدد من المواضيع ذات الاهتمام المشترك التي تهم الوكلاء الضريبيين على مستوى الدولة.

وأكدت الهيئة خلال الاجتماع أهمية التواصل المستمر مع الوكلاء الضريبيين والاستماع إلى مقترحاتهم وملاحظاتهم، بما يساهم في تعزيز بيئة العمل وتطوير الإجراءات الضريبية وتحسين جودة الخدمات المقدمة.

كما أعلنت الهيئة نشر محضر الاجتماع على موقعها الإلكتروني لتمكين جميع المعنيين من الاطلاع عليه.

ومن جهة أخرى، أفادت الهيئة بأن الاجتماع القادم لمجموعة الأعمال الاستشارية للوكلاء الضريبيين سيعقد بتاريخ 19 نوفمبر 2025 في مقر الهيئة، ودعت جميع المعنيين إلى التنسيق مع الأعضاء المنتخبين لطرح أي مواضيع عامة يرغبون في مناقشتها خلال الاجتماع المقبل.

08/10/2025



خلوة تصفير البيروقراطية

استعراض أبرز جهود ومبادرات تصفير البيروقراطية.

Zero Bureaucracy Program Retreat

Highlighting key efforts and initiatives under the Zero Bureaucracy Program.

09/10/2025



احتفال الهيئة بإنجازاتها في ضريبة الشركات

احتفال الهيئة بمناسبة تحقيق نسبة 92% من اقرارات ضريبة الشركات تم استلامها في الوقت المحدد.

FTA's Celebration of Achievements in Corporate Tax

The FTA celebrated achieving a new milestone with 92% of corporate tax returns submitted on time.

13-17/10/2025



معرض جيتكس 2025

عرض خدمات الهيئة في معرض جيتكس العالمي.

GITEX Global 2025

Showcasing FTA's services at GITEX Global 2025.

14/10/2025



اليوم العالمي للصحة النفسية International Mental Health Day

محاضرة بعنوان «الصحة النفسية في العمل: تحديات وحلول»

نشر التوعية بأهمية الصحة النفسية في بيئة العمل.

Lecture Titled “Mental Health at Work: Challenges and Solutions”

Raising awareness about the importance of mental health in the workplace.

28/10/2025



جلسة توعية حول سرطان الثدي

عقد جلسة توعية لموظفات الهيئة الاتحادية للضرائب بمناسبة شهر أكتوبر، الذي يُصادف شهر التوعية بسرطان الثدي.

Breast Cancer Awareness Session

An Awareness Session for the FTA ladies in regards to October being the Breast Cancer Awareness Month.

29/10/2025



جلسة تكريم المشاركين في معرض «جيتكس»

تنظيم جلسة لتكريم الموظفين المشاركين في معرض «جيتكس»، إلى جانب مقاطع الفيديو الأكثر مشاهدة.

GITEX Awarding Session

An awarding session for the staff that participated in GITEX along with the most viewed videos.